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Uwagi do: projektu ustawy o zmianie ustawy o systemie oświaty. 

 Związek Miast Polskich przesyła następujące uwagi do przedmiotowego projektu ustawy: 

- W art. 22 ana ust. 4 zawarto termin 6 miesięcy na złożenie wniosku i liczy się on od podjęcia 

decyzji o dopuszczeniu podręcznika do użytku szkolnego. Pół roku od takiej decyzji wydaje się 

jednak być długim okresem czasu – postulujemy jego skrócenie; 

- w zakresie wprowadzenia konsultacji społecznej – właściwym byłoby zobowiązanie Ministra w 

trakcie prowadzonego postępowania do obowiązku konsultacji w tym zakresie; 

- skoro powodem zmian ma być naruszenie dóbr prawem chronionych to analizy wymaga także 

fakt, czy przepisy te nie są superfluum w stosunku do istniejących w Kodeksie cywilnym przepisów 

dot. ochrony dóbr cywilnych. Skoro jakiekolwiek dobro jest prawem już chronione, to w pierwszej 

kolejności należałoby zastosować środki prawne, które już chronią dane dobro; 

- przedstawione zmiany nie zakładają rozwiązania w sytuacji, gdy zgodnie z ich projektem, 

zostałaby uchylona decyzja o dopuszczeniu podręcznika do użytku szkolnego, np. na początku roku 

szkolnego, czy w trakcie jego trwania; 

- warto podkreślić kwestię kosztów związanych z zakupem nowych podręczników. W szkołach 

ponadpodstawowych koszty te ponoszą rodzice. W propozycji nie zawarto informacji, co w sytuacji, 

gdy podręczniki są zakupione z dotacji podręcznikowej.; 

- w przekonaniu Związku Miast Polskich powinno się poddać analizie, czy proponowanie zmian 

dotyczących de facto jednego podręcznika, w oparciu o proponowane zapisy, nie wywoła fali 

postępowań o uchylenie decyzji dopuszczających podręczniki do użytku szkolnego, w zakresie 

innych podręczników. 

Podsumowując należy wskazać, w oparciu o powyższe uwagi, że proponowane zmiany wymagają 

ponownego przeanalizowania propozycji zmian przez ich autorów, co najmniej w zakresie już 

istniejących uregulowań prawnych. 
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